
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 17. marts 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 328
Daværende miljøordfører for Venstre og nuværende minister for fødevarer, landbrug og 
fiskeri Jacob Jensen udtaler den 22. oktober 2022 til Zetland: ”Jacob Jensen, mener, at 
Folketinget bør indføre skærpede krav, så balancen i importtilladelserne i højere grad “tip-
per til miljøets fordel” i stedet for virksomhedernes. Han kalder det “helt urimeligt”, at 
virksomheder som RGS Nordic i dag kan få tilladelse til at fragte udenlandsk miljøaffald til 
Danmark, “bare fordi man kan nyttiggøre en sjat”. Jeg har en stadigt stigende bekymring 
for vores havmiljø, og politisk bliver vi nødt til at være ekstra forsigtige. Om grænsen 
for nyttiggørelse skal være ti procent eller 20 procent, ved jeg ikke, men det er vi nødt 
til at undersøge politisk, for det skal ikke være sådan, at Danmark uden videre skal 
påføres et norsk miljøproblem". Der henvises til artiklen ”Dansk farvand er skraldespand 
for den norske olieindustri. Nu spørger de lokale, hvor fiskene blev af”, Zetland.dk, den 
22. oktober 2022 (https://www.zetland.dk/historie/sOXAQRD7-a8l4XGdY-68178). Deler 
ministeren disse holdninger med sin regeringskollega, herunder den holdning at grænsen 
for nyttiggørelse skal være væsentligt højere, og at dette samlet set skal undersøges 
politisk?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mai Villadsen (EL).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 31. marts 2023.
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Mai.Villadsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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